
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Datum

2024-01-17

Plats och tid Kommunkontoret, Pyramiden, kl 9.00-10.15 

Beslutande Ledamöter
Se bilagd förteckning 

Ersättare, ej tjänstgörande 

Övriga närvarande Madelene Jönsson (SD), insynsplats 
Kommunchef Veronica Svensson 
Socialchef Daniel Åhnberg 
Kultur- och fritidschef Kicki Johansson 
Utvecklingsstrateg Peter Wiker 
Nämnd- och förvaltningsadministratör Linda Bengtzing 

Justerare Ulrika Jonsson 

Justeringens plats och tid IFO 18 januari 2024 kl. 11.00 

Underskrifter 

Sekreterare Paragrafer 1-10
Linda Bengtzing 

Ordförande 
Lars-Göran Zetterlund 

Justerare 
Ulrika Jonsson 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Välfärdsutskottet 

Sammanträdesdatum 2024-01-17 

Datum då anslaget sätts upp 2024-01-19 Datum då anslaget tas ned 2024-02-12 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkontoret 

Underskrift 
Linda Bengtzing 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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 Beslutande  Tjänstgörande ersättare 

    

 Lars-Göran Zetterlund, ordf. C  

 Håkan Bergström S Christina Kuurne (S) 

 Kent Grängstedt S  

 Ulrika Jonsson M  

 Cecilia Albertsson M  
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Ärenden under beredningstid 

Ärendeuppföljning 
Kommunchef Veronica Svensson informerar kring kommunens ärendeuppföljning. 
Uppföljningen är ett utskottsinitiativ och kommer regelbundet presenteras i utskotten 
med tidsplan för de olika ärendena.  
 
Tema: Plan för tema 2024 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund informerar om tidigare års teman. Därefter är 
ordet fritt. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) föreslår Boendestöd som tema. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om social dumpning, vilken besvaras av 
socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Socialchef Daniel Åhnberg berättar om kort om dödsbohandläggning och 
ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) föreslår Dödsbohandläggning som tema. 
 

Cecilia Albertsson (M) förslår Gymnasiebehörighet/skolresultat som tema. 
 

Ulrika Jonsson (M) ställer fråga om kultur- och fritidschef Kicki Johansson kan 
presentera ett par verksamheter. Kultur- och fritidschef Kicki Johansson besvarar 
frågan och föreslår att hela enheten kultur och fritid ska presenteras 
 

Cecilia Albertsson (M) föreslår IT som tema. 
 

Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om Cross, vilken besvaras av 
socialchef Daniel Åhnberg. 
 

Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om vuxenutbildning, vilken 
besvaras av socialchef Daniel Åhnberg.  
 

Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) föreslår Vuxenutbildning som tema. 
 
Madelene Jönsson (SD) ställer fråga om möjlighet till verksamhetsbesök, vilken 
besvaras av ordförande Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C), Cecilia Albertsson (M), Ulrika Jonsson 
(M), Christian Kuurne (S) och Madelene Jönsson (SD) yttrar sig flertalet gånger. 
 
Förslag på teman 2024: Boendestöd, Dödsbohandläggning, 
Gymnasiebehörighet/skolresultat, Presentation av kultur och fritid, IT, 
Vuxenutbildning.  
 
Aktuellt tema bestäms av ordförande när dagordningen till respektive möte tas 
fram. 
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Information från skolchef 
Utvecklingsstrateg Peter Wiker informerar kort om:  
Studieresultat 
Gymnasiebehörighet och meritvärden 
Taggad 2025  
Skolskjutsturer 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om skolskjutsar, vilken besvaras 
av utvecklingsstrateg Peter Wiker. 
 
Madelene Jönsson (SD) ställer fråga om hur information om skolskjutsar lämnas, 
vilken besvaras av utvecklingsstrateg Peter Wiker. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) och Cecilia Albertsson (M) yttrar sig. 
 
Information från socialchef 
Socialchef Daniel Åhnberg informerar kort om: 
Återbetalning Migrationsverket 
Stödboendet för ensamkommande är stängt 
Inspektion IVO, äldreboenden 
Nytt hemsjukvårdsavtal 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) och Cecilia Albertsson (M) yttrar sig om 
hemsjukvårdsavtalet. 
 
Madelene Jönsson (SD) ställer fråga om rekrytering, vilken besvaras av socialchef 
Daniel Åhnberg. 
 
Information från kultur- och fritidschef 
Kultur- och fritidschef Kicki Johansson informerar kort om:  
Nominering stipendier 
Sportlovsprogram 
Utlåning åklappar (även kallade stjärtlappar) vid pulkabackar 
Hurtigtorpet 
Spolning av isar 
Rekrytering badvärdar 
 
Madelene Jönsson (SD) ställer fråga om rekryteringen, vilken besvaras av kultur- 
och fritidschef Kicki Johansson. 
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§ 1 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) redogör för kallelse till dagens 
sammanträde vilken godkänns.  
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§ 2 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs i enlighet med utskick, med notering om att punkt 8 är 
ett informationsärende och flyttas på dagordningen. 
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§ 3 Arbetsgrupp för utdelning av Kultur, ledar- och 
idrottsstipendium 2024, dnr KS 23/00343 
 
Beslutsunderlag  
- 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutar årligen att utse en person och/eller förening till Hällefors 
kommuns Kultur, ledar- och idrottstipendium. För samtliga stipendier gäller att personen 
är född, bosatt eller verksam i Hällefors kommun eller att föreningen är verksam i 
kommunen. Stipendiesumman är på 5 000 kr per kategori och har delats ut sedan 1988. 
 
En arbetsgrupp bestående av förtroendevalda och representanter från kulturskolan och 
kultur- och fritid föreslår, till kommunstyrelsen, stipendiater för 2024 års stipendier. 
Handläggare och sammankallande är kultur- och fritidschefen. 
 
Kommunförvaltningen föreslår att välfärdsutskottet utser tre representanter till 
ovanstående arbetsgrupp. 
 
Nominering av stipendiater görs via Hällefors kommuns hemsida. Stipendierna utlyses 
via nyheter på hellefors.se och Facebook. Utskick göres till föreningslivet och affischer 
sätts upp på ett antal anslagstavlor i kommunen. Informationen ges också på 
föreningsmöten och på andra lämpliga arrangemang som exempelvis företagarfrukost. 
 
Ett sista datum för nominering är någon gång i februari/mars. 
 
Beslut om stipendiater tas vid kommunstyrelsens möte den 2 april och utdelning sker 
därefter vid något lämpligt tillfälle/arrangemang. 

 
Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 
 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Summan för stipendierna ryms i befintlig budget. 
 
Facklig samverkan 
Ingen facklig samverkan har skett. 

 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Utskottet utser tre representanter till arbetsgruppen för 2024 års stipendier. 
--- 
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Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar kultur- och fritidschef 
Kicki Johansson. 

Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om presidiet tidigare utsetts, vilken besvaras 
av kultur- och fritidschef Kicki Johansson. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) yrkar att Cecilia Albertsson (M), Lars-
Göran Zetterlund (C) och Håkan Bergström (S) utses. 

Cecilia Albertsson (M) ansluter till ordförande Lars-Göran Zetterlunds (C) 
yrkande. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på sitt eget 
yrkande, vilket bifalls. 

Välfärdsutskottets beslut 
Cecilia Albertsson (M), Parkvägen 1, 712 33 Hällefors 
Lars-Göran Zetterlund (C), Grängshyttan 112, 712 91 Hällefors 
Håkan Bergström (S), Hammarvägen 38, 712 32 Hällefors 
 

 
 
Exp till 
Cecilia Albertsson 
Lars-Göran Zetterlund 
Håkan Bergström 
Kicki Johansson 
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§ 4 Språkombud - utbildning, dnr KS 23/00357 

Beslutsunderlag 
Språkombud Skolverket 2024, Vård- och omsorgscollege 
 

Ärendet 
Språkombud är en medarbetare med uppdrag att stödja kollegor när det gäller 
språkutveckling på arbetsplatsen. 

Konceptet språkombud har utvecklats och prövats sedan 2009, bland annat inom 
projekten SpråkSam och ArbetSam som drivits i samverkan med arbetsplatser och 
Nationellt Centrum för svenska som andraspråk (Stockholms universitet) samt forskare 
på Södertörns högskola. Konceptet språkombud omfattar arbete med chefer, 
språkombudsutbildare och språkombud. Konceptet är varumärkesskyddat och ägs av 
föreningen Vård- och omsorgscollege (VO-College) sedan årsskiftet 2018. 

I dagsläge finns det över 3 000 språkombud och över 300 språkombudsutbildare i hela 
Sverige. Nästan alla 22 regionala VO-College har påbörjat ett arbete med språkombud. 

VO-College har fått förlängt uppdrag från Skolverket att genomföra minst 40 
språkombudsutbildningar i hela Sverige.  

Förvaltningen bedömer att utbildning av språkombud är relevant och i förvaltningens 
intresse. Omsorgen har ett stort kompetensförsörjningsbehov där även språkkompetens 
för anställda med låg språkkompetens är en viktig del. Detta har även Inspektionen för 
vård- och omsorg konstaterat i sin kritik efter tillsynsärende 2019. Förvaltningen 
konstaterar att det specifikt föreligger ett behov av att säkerställa förvaltningens förmåga 
att erbjuda stöd till språksvaga medarbetare vilken utbildning av egna språkombud kan 
bidra till.  

Social konsekvensanalys 
En fungerande social omsorg bedöms ha mycket stor inverkan på kommunens 
medborgare. IVO har vid inspektionsbesök lämnat synpunkter på förvaltningens 
arbete inom området och deltagande i projektet utbildning av språkombud kan ses 
som en del i svaret till myndigheten.  

Miljömässig konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
detta perspektiv. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kostnaden för att delta i utbildningen står staten för. Genomförande av utbildning 
medför dock extra vikariekostnader under utbildningsdagar samt att kommunen 
behöver tillgodose lokalbehov för utbildningen. Förutsättning för att utbildning av 
språkombud ska genomföras är att förvaltningen tilldelas de medel som är sökta för 
ändamålet från staten.  
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Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
Att delta i utbildning av språkombud. 
 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar socialchef Daniel Åhnberg. 

 
Ulrika Jonsson (M) yttrar sig och yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om antalet personal som ska delta i utbildning, 
vilken besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 
 
Välfärdsutskottet föreslår kommunstyrelsen 
Att delta i utbildning av språkombud. 
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§ 5 Yrkesresan, dnr KS 23/00355 

Beslutsunderlag 
SKR Yrkesresan – en satsning på kompetensutveckling (www.skr.se/yrkesresan) 
 

Ärendet 
Yrkesresan är ett koncept för introduktion och kompetensutveckling för omsorgens 
medarbetare. Yrkesresorna består av kvalitetssäkrat innehåll som paketeras och 
tillgängliggörs via en digital lärplattform samt genom kursdagar och kollegialt lärande. 
Målet med Yrkesresan är att stärka kompetens och yrkesstolthet för både medarbetare 
och chefer inom omsorgen genom att erbjuda bästa tillgängliga kunskap på ett samlat och 
pedagogiskt sätt. 
 
Yrkesresan är ett samarbete mellan SKR, Socialstyrelsen och Regionala samverkans- och 
stödstrukturer (RSS). Idag har 94% av alla kommuner valt att ansluta sig till Yrkesresan.  
 
Fem yrkesresor ska tas fram under avtalsperioden 2021-2028 inom de 
verksamhetsområden som har prioriterats av kommunerna. 
- Barn och unga, myndighetsutövning 
- Funktionshinder, utförarverksamheter 
- Missbruk och beroende, myndighetsutövning 
- Äldreomsorg, utförarverksamheter 
- Funktionshinder, myndighetsutövning 
 
Den första yrkesresan lanserades 2022 och vänder sig till myndighetsutövare inom 
området Barn och unga. Yrkesresan ”Funktionshinderområdet för utförarverksamhet” har 
också lanserats och vänder sig till personal som ger stöd, service eller omsorg till 
personer med funktionsnedsättning samt första linjens chefer i dessa verksamheter.  
 
Den nationella styrgruppen har beslutat att det blir en yrkesresa för medarbetare inom 
äldreomsorgen. RSS i Östergötland har fått uppdraget att ansvara för produktionen. De 
första kurserna lanseras 2025. 
 
Förvaltningen bedömer att deltagande i Yrkesresan är relevant och i förvaltningens 
intresse. Omsorgen har ett stort kompetensförsörjningsbehov vilket även Inspektionen för 
vård- och omsorg konstaterar i sin kritik efter tillsynsärende 2019. Förvaltningen 
konstaterar att det specifikt föreligger ett behov av att kvalitetsutveckla och 
metodutveckla omsorgens internutbildning av medarbetare vilket yrkesresan kan bidra 
till. 
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Social konsekvensanalys 
En fungerande social omsorg bedöms ha mycket stor inverkan på kommunens 
medborgare. IVO har vid inspektionsbesök lämnat synpunkter på förvaltningens 
arbete inom området och deltagande i projektet Yrkesresan kan ses som en del i 
svaret till myndigheten. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kostnaden för att delta i projektet är 2,28 kronor per invånare och år, alltså ungefär 
15 tkr. Eftersom projektet burit utvecklingskostnader kommer kommunen vid 
anslutning att få kompensera för dessa, d.v.s. 2,28 kronor per invånare och år för 
åren 2021–2023. Således kommer en anslutning inför 2024 att kosta motsvarande 
ca 45 tkr. 
 
Det kan finnas andra kostnader i projektet. Det är oklart hur utbildningsinsatserna 
ska lanseras i personalen, och hur personalkostnader ska hanteras. Det är också 
oklart hur eventuellt utbildningsmaterial ska bekostas.   

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
Ansluta Hällefors kommun till SKRs projekt ”Yrkesresan”. 
 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om när implementering kommer ske, vilken 
besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 
 
Välfärdsutskottet föreslår kommunstyrelsen 
Ansluta Hällefors kommun till SKRs projekt ”Yrkesresan”. 
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§ 6 Återremissyttrande, förslag på avgiftshöjningar för 
Bowlingspel i Hällefors bowlinghall, dnr KS 23/00231 

Beslutsunderlag 
Kultur- och Fritids/Bowlinghallens förslag på höjda avgifter för bowlingspel från 
1 januari 2024 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-13 § 130 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-10-24 § 182 
Bilaga Nettokostnadsutveckling bowlinghallen daterad 2023-11-14 

Ärendet 
2023-10-24 återremitterade kommunfullmäktige förslaget på att höja avgifterna för 
bowlingspel i bowlinghallen till kommunstyrelsen för komplettering. Förvaltningen har 
tagit fram kompletterade uppgifter av nettokostnadsutvecklingen för bowlinghallen under 
de 10 senaste åren. Under pandemiåren 2020-2021 var bowlinghallen delvis stängd och 
helt stängd under stora delar av 2021. Bowlinghallen har i år, 2023, en budgeterad intäkt 
på 540 tkr (inkl. cafédelen) och för år 2024 kan en budgeterad intäkt på 650 tkr vara 
rimlig vid en höjning av avgifterna. Vid en höjning är uppskattningen att nettokostnaden 
för bowlinghallen kan minska med ca 100 tkr (med viss reservation eftersom 
beräkningarna är gjorda från och med 1 jan 2024 och januari och februari är vanligtvis 
bra intäktsmånader efter juluppehållet). 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Vid en höjning är uppskattningen att nettokostnaden för bowlinghallen kan 
minska med ca 100 tkr. 

Facklig samverkan 
Samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Anta förslaget på höjda avgifter i Bowlinghallen. 
 
Höjda avgifterna ska gälla från 1 mars 2024. 
 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar kultur- och fritidschef Kicki 
Johansson. 
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Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C), Madelene Jönsson (SD) och Cecilia 
Albertsson (M) yttrar sig. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) tilläggsyrkar följande ”att med ovanstående 
anses återremissen besvarad”.  
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på sitt 
tilläggsyrkande, vilket bifalls. 
 
 
Välfärdsutskottet föreslår kommunstyrelsen 
Anta förslaget på höjda avgifter i Bowlinghallen. 
 
Höjda avgifterna ska gälla från 1 mars 2024. 
 
Med ovanstående anses återremissen besvarad. 
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§ 7 Slutrapport projekt E-resurs 2.0, dnr KS 20/00061  

Informationsunderlag 
KS 2020-03-31 § 59 
E-resurs 2.0 Slutrapport, dnr 2020/00095 
E-resurs 2.0 Slutrapport utvärdering av Apel AB, mars 2023 

Ärendet 
Hällefors kommun deltog under perioden 20200801-20221231 i projektet E-resurs 2.0. 
Målet för projekt E-resurs var att inom berörd förvaltning skapa en struktur som gör 
entreprenörskap och företagande till ett realistiskt försörjningsalternativ. Vägarna från 
arbetsmarknadsenheten, försörjningsstöd, vuxenutbildning och SFI har traditionellt sett 
varit anställning eller vidare studier. E-resurs utökar alternativen genom att öppna den 
tredje vägen: Entreprenörskap och företagande. E-resurs kan undanröja hinder som 
många ur målgruppen stöter på när de vill förverkliga en företagsidé, vanliga hinder är: 
brist på kunskap gällande svenskt regelverk, brist på nätverk och kontakter samt 
finansiering. Till projektet fanns också en företagarskola för de som hade försörjnings-
stöd. Där kunde man starta sitt företag och få en anställning i kommunen upp till ett år 
och samtidigt coachning och utbildning från E-resurs personalen. 
 
Det genomfördes två utbildningstillfällen under en dag för personal på 
vuxenutbildningen/SFI om entreprenörskap och om projektet (sista kolumnen visar 
antal deltagande personal). 
 

 
För möjliga projektdeltagare genomfördes i Hällefors aktiviteter på 
vuxenutbildningen/SFI. Det var två dagar som personal från projektet var på 
plats med information om att starta eget, se nedan. De tre sista kolumnerna står 
för totalt antal deltagare, resp. kvinnor, resp. män. 
 

 
Projektets slutrapport och utvärdering fokuserar på projektet som helhet och visar på 
relativt goda resultat. I Hällefors blev det tyvärr ingen större framgång i projektet, enligt 
uppgift från projektledaren Janis Lancereau från STARTcentrum. Målgruppen i Hällefors 
har framfört att de tyckte att det var svårt att ta sig till aktiviteter eller individuell 
handledning eftersom de ofta var förlagda till Örebro. Projektet pågick dessutom under 
tiden då restriktioner fanns p.g.a. covid-19 och stor del av vuxenutbildningen/SFI i 
Hällefors skedde på distans. Inte heller genom AME i Hällefors fick projektet något 
gensvar. Från Hällefors deltog ingen i projektet. 
 

20201028 information/utbildning E‐resurs och starta eget vuxenutbildningen   Hällefors  2

20201028 Information/utbildning E‐resurs och starta eget Vuxenutbildningen   Hällefors  8
 

20211208 Grundläggande starta eget info  SfI Hällefors  Hällefors  36  21  15
 

20221005 Info e‐resurs, starta eget info  SfI Hällefors  Hällefors  37  19  18
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Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Hällefors kommun var inte ekonomisk medfinansiär i projektet utan deltog med 
0,15 sysselsättningsgrad (ssg) arbetstid inom bildning (vuxenutbildningen/SFI) 
samt omsorgens (AME) verksamhet. Arbetstiden skulle fördelas på utbildning av 
egen personal, information om projektet och förmedling av deltagare och 
tidsbokningar för information om entreprenörskap på vuxenskola. Mätbar tid som 
nedlagts är en dags utbildning för personal på vuxenutbildningen. Övrig arbetstid 
som skulle ha använts har inte nyttjats, då ingen deltagare från Hällefors fanns i 
projektet. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

 
--- 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
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§ 8 Information om nya avgiftsnivåer för maxtaxa förskola 
och fritidshem 2024, dnr KS 23/00369 
 
Informationsunderlag 
Förordningen (2001:160) om statsbidrag till kommuner som tillämpar maxtaxa 
inom förskolan och fritidshemmet 
Skollagen (2010:800) 
Beslut om avgiftsnivå för maxtaxa 2024, Skolverket 
Protokollsutdrag KF 2023-12-18 § 206 

Ärendet 
Skolverket fastställer årligen utifrån prisbasbelopp, statsbidrag i maxtaxan. Skolverket 
har beslutat att den högsta avgiftsgrundande inkomsten för maxtaxa 2024 ska vara  
56 250 kr per månad. Statsbidraget delas ut under förutsättning att kommunen följer 
villkoren i förordningen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-12-18 att avgifterna i Hällefors kommun justeras 
årligen utifrån Skolverkets beslut.  
 
De nya avgiftsnivåerna i Hällefors kommun gäller från och med 1 januari 2024. 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
De nya högsta avgiftsnivåerna gäller perioden 1 januari 2024 till den 31 december 
2024. Inkomsttaket (hushållets bruttoinkomst per månad) ökar från 54 830 kronor 
(2023) till 56 250 kronor år 2024.  
 
De nya avgiftsnivåerna innebär att kommunens avgiftsintäkter kommer att öka 
något. 
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Beslutet innebär att den högsta avgiften per månad som hushåll kan 
debiteras för barn i förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg1 för 2024 
ska beräknas enligt följande: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
1Med förskola eller fritidshem jämställs i denna förordning pedagogisk omsorg som erbjuds 
istället för förskola eller fritidshem samt omsorg som erbjuds enligt 25 kap. 5 § skollagen 
(2010:800) under tid då förskola eller fritidshem inte erbjuds. Se förordning (2011:678).   

 
--- 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 

 
 

  

Förskola  
Avgiftstak  Högsta avgift  
Barn 1  3 %  1 688 kr  
Barn 2  2 %  1 125 kr  
Barn 3  1 %  563 kr  
Fritidshem  
Avgiftstak  Högsta avgift  
Barn 1  2 %  1 125 kr  
Barn 2  1 %  563 kr  
Barn 3  1 %  563 kr  
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§ 9 Information om ärendehantering från slutenvården 2023,  
dnr KS 23/00217 

Informationsunderlag 
Information ärendehantering från slutenvården 2023 

Ärendet 
Kommunerna ansvarar för att personer folkbokförda i aktuell kommun, eller där 
kommunen har beslutat om vistelse i en annan kommun, kan lämna sjukhuset när de 
bedöms som utskrivningsklara och är hemgångsklara samt att utskrivningsplanering 
har skett för nödvändiga insatser under den första tiden hemma utifrån patientens 
behov.  
 
343 ärenden har hanterats från slutenvården under året 2023 av kommunens 
koordinator och hemgångsplanerings team. Statistiken hämtad från Life Care kan ha 
en viss fördröjning från några dagar till en vecka vilket innebär att det kan finnas 
patienter som ännu inte redovisats som inneliggande på sjukhus när data  
inhämtades 2024-01-02. 
 
Riskbedömning har gjorts av medicinskt ansvariga i Norra länsdelen tillsammans med 
det medicinsk ledningsansvariga Lindesbergs lasarett kopplat till minskningen av 
vårdplatser på sjukhusen under semester och sommarperioden. Minskningen av 
vårdplatser innebär att fler svårt sjuka skickas ut till kommunerna för att frigöra platser 
på sjukhus, hälso- och sjukvården som bedrivs av kommunen fortgår dygnet runt men 
med reducerad personal.  
 
Det pågår ett arbete med att ta fram ett nytt Hemsjukvårdsavtal, Hälso och sjukvård i 
hemmet, ett betydande dokument som kommer att vara styrande för samarbetet och 
ansvarsfördelningen mellan kommun och region. Dokumentet har varit ute på två 
remissrundor och sammantaget har samtliga medicinskt ansvariga i länets 12 
kommuner varit mycket kritiska och lämnat många synpunkter. Under hösten påbörjas 
en politisk beredning och beslutsprocess. För att underlätta beslutsprocessen har 
politiker och högre tjänstepersoner som kommunchef, socialchef, äldreomsorgschef 
och ekonomichef bjudits in till en remisskonferens.  

Social konsekvensanalys 
En trygg och säker utskrivning från sjukhuset börjar redan vid inskrivning.  
Regionens omställning mot Nära vård har påverkat patientsäkerhetsarbetet. 
Fortfarande förekommer avvikelser i vårdkedjan som är direkt kopplade till en 
alltför snabb utskrivning som påverkar både patienter och kommunens 
sjuksköterskor dvs patientsäkerheten och sjuksköterskornas arbetsmiljö negativt. 
För att möta framtidens hälso- och sjukvård måste det finnas både legitimerad 
personal (sjuksköterskor, arbetsterapeuter) även utbildad omvårdnadspersonal i 
tillräcklig utsträckning för att bedriva en god och säker vård.  
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Vården som bedrivs i kommunen blir mer och mer avancerad vilket i sin tur inte 
bara drabbar sjuksköterskorna det förutsätter även att kompetensen finns hos 
baspersonalen. Arbetsterapeuter har fått täcka upp för Fysioterapeut när det handlar 
om att förskriva rullatorer, gånghjälpmedel och fysioterapeuter tillhör vanligtvis 
Regionens ansvar. När Regionen påtalar platsbrist eller brist på bemanning kan 
kommunen endast planera och omfördela med de resurser som finns för att kunna 
tillgodose patientsäkerheten på bästa sätt. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunens betalningsansvar beräknas på utskrivningsklara dagar efter det att den 
slutna vården har meddelat kommunen att patienten är utskrivningsklar. 
Betalningsansvaret inträder om det genomsnittliga antalet dagar i sluten vård efter 
utskrivningsklar överskrider tre kalenderdagar under en månad. Överskrids detta 
medelvärde utgår betalningsansvar retroaktivt på individnivå för alla patienter som 
vårdats mer än tre kalenderdagar som utskrivningsklar.  
 
Enligt Socialstyrelsen 1 § ska en kommun lämna ersättning till en Region för vård 
av en utskrivningsklar patient enligt 5 kap. 6 § lagen (2017:612) om samverkan vid 
utskrivning från slutenvården. En bra planering och ett optimalt samarbete i 
omsorgens vårdteam är en förutsättning för att minimera kostnaderna och därmed 
hålla den fastställda budgeten för betalningsansvar till slutenvården. Hällefors 
överskred gränsvärdet för betalningsansvar inom psykiatrisk vård i juni (3,3 
dagar/vårdtillfälle). Skälet var att en patient blev utskrivningsklar en dag men 
skrevs inte ut förrän flera dagar senare. Vid granskningen av ärendet framkom att 
aktuell avdelning inte fyllt i någon patientinformation och att planeringsunderlaget 
var bristfälligt ifyllt. Regionen uppfyllde därmed inte kravet på hemgångsklar och 
kunde därför inte fakturera Hällefors kommun. Under 2023 betalades ingen 
ersättning till regionen för utskrivningsklara patienter.  
 
Det belopp som en kommun under år 2024 ska lämna i ersättning till en region för 
vård av en utskrivningsklar patient från sluten hälso- och sjukvård fastställs till  
11 600 kronor för ett vårddygn.  
 

--- 
 

Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information.  
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§ 9 Behov av vård- och omsorgsboende under år 2023,  
dnr KS 23/00218 
 
Informationsunderlag 
Behov av vård- och omsorgsboende 2023 
 
Ärendet 
Under 2023 har 25 individer sökt och beviljats bifall enligt beslut om bistånd  
4 kap. 1 § Sol, vård och omsorgsboende.   
Av dessa individer har: 

- 22 individer har fått erbjudande om plats 
- 21 individer har flyttat in till kommunens vård- och omsorgsboende  
- 3 individer har vistats på korttidsboende i väntan på vård- och omsorgsboende 
- 12 individer har bott kvar i ordinärt boende med hemtjänst i väntan  

på vård- och omsorgsboende 
- 1 individ har vistats på boende i annan kommun under 46 månader 
- 1 individ har tackat nej till erbjuden plats. 

 
Ej verkställda beslut enligt SoL  
Personer i behov av vård och omsorg har lagstadgad rätt att få den hjälp och det stöd de 
behöver från kommunen. Socialnämnden, eller motsvarande i en kommun, är skyldig att 
rapportera till Inspektionen för vård- och omsorg (IVO) om en beviljad insats inte 
verkställts inom tre månader. Rapporteringen sker efter varje kvartal.  
 
Nämnden ska fortsätta att rapportera ett ej verkställt beslut tills beslutet är verkställt eller 
avslutat av annan anledning, så kallad återrapportering.  
 
Under 2023 fanns inga beslut som inte verkställts inom tre månader att rapportera till 
IVO.   

Social konsekvensanalys 
För att tillgodose behovet av vård och omsorg behöver kommunen erbjuda vård- 
och omsorgsboende när behovet av hemtjänst blir för omfattande. Trenden från 
tidigare år om att hemtjänsttagare väljer att inte ansöka om särskilt boende upplevs 
inte ha minskat.  

Miljömässig konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Om kommunen inte verkställt besluten inom tre månader finns risk för 
sanktionsavgifter. Under året 2023 riskerade kommunen inga sanktionsavgifter. 
Insatsmixen är viktig och det är av stor vikt att alla professioner har förståelse och 
kan ta gemensamt ansvar i processen. 
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Kommunens riktlinje för hemtjänst är satt till 25 timmar/vecka, finns ett behov över 
det kan kommunen tillgodose det behovet med hjälp av vård och omsorgsboende. 
 

Insamlingsstatistik från IntraPhone 2024-01-04 visar att det är 8 individer som har 
över 100 tim hemtjänst i månaden, dvs ett snitt på minst 25 timmar/vecka. 

 
--- 
 

Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om en placering, vilken besvaras av socialchef  
Daniel Åhnberg. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
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§ 10 Information om justerade taxor omsorg 2024,  
dnr KS 23/00371 

Informationsunderlag 
Hällefors kommuns avgifter inom omsorg 2024 

Ärendet 
Kommunförvaltningen har årligen justerat omsorgens taxor, se bilaga. Prisbasbeloppet 
höjdes 2024 till 57 300 kronor från 53 500 kronor som var 2023 års prisbasbelopp. Detta 
innebär en höjning på 9,14 % vilken är den största höjningen på 40 år i Sverige. 
Maxtaxan för hemtjänst och kommunernas taxor för omsorg indexuppräknas varje år 
relaterat prisbasbeloppet varför omsorgstaxorna i de flesta kommuner justeras upp nära 
10 % 2024. Maximal avgift för 2024 är fastställd till 2575 kronor per månad (avser såväl 
hemtjänst som särskilt boende). Minimibelopp per månad år 2024 är 7 062 kr för 
ensamstående äldre och 5 762 kr för sammanboende äldre.  

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Justeringen av kommunens omsorgstaxa gäller från första januari 2024 
vilket föreskrivs i författning. Prisjusteringen samt att denna sker första 
januari innebär att förvaltningen bedömer att avgiftsuttaget kommer att öka 
under 2024, viket är skäligt då kommunen generellt har ett lågt avgiftsuttag 
relaterat andra kommuner.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker i kommuncentral samverkansgrupp. 

 
--- 
 

Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
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